

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEEMPAT
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

**DARIPADA : PUAN JUNE LEOW HSIAD HUI
[HULU SELANGOR]**

TARIKH : 1 DISEMBER 2021 (RABU)

SOALAN

PUAN JUNE LEOW HSIAD HUI [HULU SELANGOR] minta **MENTERI ALAM SEKITAR DAN AIR** menyatakan apakah justifikasi pihak Kementerian dalam membenarkan kilang melebur logam beroperasi di negara kita dan apakah syarat ketat yang dilaksanakan bagi memastikan pengoperasian kilang ini tidak mengakibatkan sebarang pencemaran.

JAWAPAN

Tuan Yang Di-Pertua,

1. Untuk makluman, keputusan bagi membenarkan kilang melebur logam beroperasi adalah di bawah tanggungjawab Pihak Berkuasa yang Meluluskan (PBM) iaitu Pihak Berkuasa Tempatan (PBT) selaras dengan dasar dan polisi yang ditetapkan.
2. Kilang peleburan logam aluminium, kuprum, besi dan keluli, atau logam lain dengan kapasiti pengeluaran tertentu, atau kilang kitar semula logam yang berkemungkinan melibatkan peleburan merupakan antara aktiviti yang ditetapkan di bawah Perintah Kualiti Alam Sekeliling (Aktiviti yang Ditetapkan)(Penilaian kesan kepada Alam Sekeliling) 2015 dan perlu mendapat kelulusan Laporan Penilaian kesan kepada Alam Sekeliling (*Environmental Impact Assessment – EIA*).

SOALAN NO : 18

3. Pihak penggerak projek perlu memastikan semua langkah kawalan pencemaran yang ditetapkan dalam syarat kelulusan EIA dipatuhi sepenuhnya dan dilaksanakan sewajarnya.
4. Kegagalan untuk mendapatkan kelulusan Laporan EIA sebelum memulakan pembinaan kilang peleburan logam ataupun kegagalan untuk mematuhi mana-mana syarat kelulusan yang ditetapkan akan menyebabkan tindakan undang-undang diambil dan pesalah berdepan dengan hukuman denda maksimum sebanyak RM 500,000.00 atau penjara maksimum 5 tahun atau kedua-duanya.
5. Sebelum memulakan operasi, kilang perlu mengemukakan pemberitahuan secara bertulis bagi alat pembakaran bahan api dan sistem kawalan pencemaran udara kepada Jabatan Alam Sekitar (JAS) sepertimana yang dikehendaki di bawah Peraturan-Peraturan Kualiti Alam sekeliling (Udara Bersih) 2014. Kegagalan mematuhi Peraturan ini boleh menyebabkan denda sehingga RM100,000.00 atau penjara tidak melebihi 2 tahun atau kedua-duanya.

Sekian, terima kasih.